

# 上海财经大学学报

Journal of Shanghai University of Finance and Economics

哲学社会科学版

**3** 2013  
VOL.15  
ISSN 1009-0150

万方数据

CSSCI 来源期刊  
RCCSE 中国核心学术期刊(A)  
中国人文社会科学核心期刊  
全国百强社科学报  
上海市最佳学报  
CAJCED 统计源期刊

2013

第 3 期

(双月刊) 第 15 卷 总第 83 期  
2013 年 6 月 20 日出版

## 目 录

### [文史哲]

- 现代性与公民品德 ..... 高国希(3)  
资本的空间化危机与其内在悖论 ..... 单许昌(11)  
公共政策传播机制的硬件修复与软件优化研究 ..... 刘雪明 沈志军(19)  
新型城镇化推进中制度变迁理论研究 ..... 辛宝海(26)

### [法 学]

- 完善我国公司债券监管制度的法律构想 ..... 刘水林 部 峰(34)  
诈捐规制的立法缺失及其完善 ..... 李 响(42)

### [经济与管理]

- 中国财政透明度评估(2013) ..... 温娇秀 郑春荣 曾军平(50)  
中国对外直接投资的贸易效应研究 ..... 陈俊聪 黄繁华(58)  
上海市基本养老保险制度三大改革的基金精算评估 ..... 杨翠迎 冯广刚(66)  
境外上市对公司盈余管理的影响及其路径研究 ..... 何 婧 徐龙炳(74)  
建筑业跨地区承包对区域市场结构和绩效的影响  
——基于省际面板数据的实证分析 ..... 范建亭(83)  
土地出让与房价的互动对居民消费影响研究 ..... 李勇刚 张 鹏(91)

期刊基本参数:CN 31-1817/C\*1999\*B\*16\*96\*ZH\*P\*¥10.50\*2800\*12\*2013-06

## CONTENTS

|   |  |
|---|--|
| Modernity and Civil Character .....   | GAO Guo-xi( 3 )                                |
| The Spatialization Crisis of Capital and Its Inherent Paradox .....   | SHAN Xu-chang(11)                              |
| On the Hardware Repair and Software Optimization of Public Policy Transmission Mechanism<br>.....   | LIU Xue-ming SHEN Zhi-jun(19)                  |
| A Study on the Theory of Institutional Evolution in the Course of New-type Urbanization<br>.....  | XIN Bao-hai(26)                                |
| Legal Ideas of Perfecting Corporate Bonds Monitoring System in China .....  | LIU Shui-lin GAO Feng(34)                      |
| The Legislation Defect of Fraud Donation and Its Improvement .....  | LI Xiang(42)                                   |
| Assessment of Chinese Fiscal Transparency in 2013<br>.....  | WEN Jiao-xiu ZHENG Chun-rong ZENG Jun-ping(50) |
| On the Trade Impacts of OFDI in China .....   | CHEN Jun-cong HUANG Fan-hua(58)                |
| An Actuarial Evaluation of Three Reforms in Basic Pension Insurance System in Shanghai<br>.....   | YANG Cui-ying FENG Guang-gang(66)              |
| On the Impact of Cross-listing on Earnings Management and Transmission Channel<br>.....   | HE Jing XU Long-bing(74)                       |
| The Effects of Cross-regional Contracting on Regional Market Structure and Performance in<br>Construction Industry: An Empirical Study Based on Provincial Panel Data ..... | FAN Jian-ting(83)                              |
| The Impact of the Interaction between Land Transfer and Housing Prices on Residents' Consumption<br>.....   | LI Yong-gang ZHANG Peng(91)                    |

The Competent Authorities: The Education Ministry of the People's Republic of China

Sponsored by: Shanghai University of Finance and Economics

Published by: Editorial Department of Journal of Shanghai University of Finance and Economics

Chief Editor: Tan Min Vice-chief Editor: Cong Shu-hai

Foreign General Agent: International Book Trade Company of China Address: Beijing 399 P. O. B

The Number of Circulation: 4824BM E-mail: cdxh@mail. shufe. edu. cn